
Raport Informacji Publicznej: 
okres działania 
od 2021-09 do 2023-09, sprawozdanie
finansowe, raport Messe w Essen 2022r.

We wrześniu na Intergrupie została zaakceptowana propozycja służby Informacji 
Publicznej.

Został stworzony zespół IP w skład którego wchodzili Adam,Piotr, Darek, Maciek i Tomek.

Po zapoznaniu się z materiałami ,,jak gdzie dlaczego” dotyczącymi IP, powstały zespół 
rozpoczął pierwsze rozmowy z grupami.

Zespół zaczął informacje, w jaki sposób można nieść posłanie od własnych grup. Pierwszą 
grupą jaka poprosiła o spotkanie była grupa z Bochum.

Zespół odbył wiele spotkań na różnych grupach jak nieść posłanie.

Pierwsze spotkanie z profesjonalistą z Caritas odbyło się w Kleve ,na które zostaliśmy 
zaproszeni listownie.

Spotkanie odbyło się z koordynatorem grup samopomocowych miasta Kleve.

Na spotkaniu IP reprezentował Adam.

W spotkaniu brali też udział przedstawiciele niemieckiego AA i inne grupy wsparcia 
(10grup).

Bedburge-Haus -Ośrodek odwykowy z kompleksem i terapiami więziennymi. Na terenie 
ośrodka odbywają się mityngi niemieckiego AA ,gdzie zostały zostawione nasze spisy 
adresowe. Spisy adresowe zostały także zostawione w biurze ośrodka za zgodą 
pracownika dyrekcji.

Na spotkaniu w ośrodku poproszeni zostaliśmy o nasze wizytówki, niestety na tamten 
moment Intergrupa nie posiadała jeszcze wizytówek. Po wizycie w ośrodku powstała 
potrzeba wykonania wizytówek. Powstał projekt wizytówek i równolegle też plakatu. Oba 
projekty zostały zaakceptowane przez Intergrupę.

Pod koniec roku 2021 pierwszy druk został wydany w nakładzie 5000 spisów adresowych, 
5000 wizytówek i 500 plakatów. IP dzieląc się wiedzą z grupami gdzie można roznieść 
spisy adresowe, wizytówki i plakaty przyczyniła się, iż pierwsze partie materiałów zostały 
rozniesione błyskawicznie. Napływające informacje do koordynatora IP gdzie grupy 
roznoszą ulotki były zaskakujące.
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Mianowicie były to: Polskie sklepy, lekarze, Misje katolickie i tym podobne miejsca.
Zespół  IP spotykał się co  2 tygodnie, by na bieżąco  ustalić dalsze  spotkania  w
zakresie  informacji  jak  nieść  posłanie  oraz  dzielenie  się  dotychczasowymi  już
działaniami poszczególnych członków zespołu i  ich grup oraz grup, na których
została przekazana informacja w jaki sposób można nieść  posłanie  na  terenie
Niemiec.

W 2021 roku IP została zaproszona na spotkanie z redaktorem pisma katolickiego “Nasze 
Słowo”. Na spotkanie informacyjne pojechali: Maciek,Marcin,Tomek z Köln, Tomek z 
Bonn i Zygmunt. Na spotkaniu zaproponowano nam pół strony w miesięczniku, na której 
zamieszczono by naszą wizytówkę i świadectwo alkoholika na max 1500 znaków.

W czerwcu 2022r. Berlińska grupa AA poprosiła IP o zorganizowanie warsztatów. Frekwencja
na warsztatach była mała, jednak grupa zaczęła działać i działa do dziś bardzo intensywnie 
na swoim obszarze niosąc posłanie.

Po rozmowie i dostarczeniu materiałów od IP dla Polskojęzycznej koordynator Jugendamt 
w miastach Bochum- Essen- Oberhausen, jej podopieczni mający problem alkoholowy są 
kierowani na mityngi.

Koordynator Jugendamt w Düsseldorf poprosił o większą ilość naszych spisów adresowych 
wizytówek i plakatów. Jego sugestiom było wydrukowanie większego formatu naszego 
plakatu by jego widoczność była lepsza.

Nasze spisy adresowe, wizytówki oraz plakaty trafiły również do 2 domów Samotnej Matki.

We Wrześniu 2022 r zespół IP brał udział w warsztatach IP w Comblain-la-Tour na których
swoim doświadczeniem dzielili się:

Michał z Abervil-,,jak i gdzie” Marzena z 

Londynu- ,,finanse”

 Adam z Oberhausen-,,po co to robimy”.

IP dostała propozycję wzięcia udziału w Targach Messe w Essen wraz z grupą niemiecką w 
listopadzie 2022r (raport z targów jest dostępny w archiwum intergrupy i załączniku).

Poprzez okres działania IP od 09. 2021 do końca 2022 r. Zostało rozniesione 20.000 tyś spisów
adresowych 15.000 tyś wizytówek 1500 plakatów.

IP odbywała również spotkania na platformie Wahsapp w tematach-,,co możemy ,jak się 
pokazać”.
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Nieustannie nasz zespół szukał miejsc i pracowników socjalnych, lekarzy, gdzie moglibyśmy
dać informację o istnieniu Polskojęzycznego AA na terenie Niemiec.

W wielu miastach na detoksach są nasze plakaty, spisy adresowe, wizytówki. Dotarliśmy do 
wielu instytucji i biur pracy.

Wiele grup systematycznie odwiedza swoje placówki i zdaje raporty koordynatorowi IP o 
dostarczonych tam materiałach.

Powstała propozycja utworzenia e-maila IP.

Zarazem powstała służba koordynatora świadectw do miesięcznika  “Nasze
Słowo”.Pierwszym koordynatorem był Marcin. Obecnie tą służbę pełnią Bartek i Magda
posługując się stworzonym na potrzebę tej służby e-mailem,  na który dostarczane są
świadectwa alkoholików.

Darek i Piotr z Gerden nawiązali kontakt z Misją Katolicką, która organizuje Dni 
Trzeźwościowe (poprosili o większą ilość spisów adresowych i wizytówek).

Podczas działania IP napotkała się z wieloma sugestiami od osób w danych instytucjach 
dotyczących zostawiania spisów adresowych, wizytówek i plakatów.
 Jedną z nich była sugestia lekarki by spisy i wizytówki były zostawiane w specjalnych 
stojakach by nie walały się po stole.

Pierwszy rok IP był bardzo intensywnym rokiem pod względem, gdzie możemy wyjść by 
nieść posłanie a jednocześnie nie łamać przy tym naszych Tradycji .Cały zespół niósł chętnie 
posłanie na grupach, które prosiły o mityngi informacyjne. Po takich mityngach grupy, które
zaangażowały się w niesienie posłania w swoim regionie zdawały raport o rozniesionych 
materiałach i zapotrzebowaniu na kolejne. Wszystkie te informacje trafiały bezpośrednio do 
koordynatora IP.

Dzięki tym informacjom powstał spis ilości Polskich sklepów, Misji katolickich, szpitali, 
detoksów- LVR.

Polskich lekarzy rodzinnych,Caritasów, Dragenraum, Jugendamt, kuratorów, posterunków 
policji, pracowników i agencji pracy, Rathausów .

Na spotkaniu IP została podjęta decyzja o powiadomieniu wyżej wymienionych instytucji za
pomocą listów specjalnie dla nich przygotowanych, o działaniu Polskojęzycznej Wspólnoty 
Anonimowych Alkoholików. Informacje zawarte w listach były udostępnione w języku 
polskim i w języku niemieckim.Listy z j. polskiego na j. niemiecki zostały przetłumaczone 
przez tłumacza przysięgłego by treść ich była identyczna.
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Zostało przygotowane 86 listów, które zawierały informacje dla danej instytucji w j. 
polskim i niemieckim ,spisy adresowe, wizytówki i plakat. Listy zostały posegregowane i 
przekazane mandatariuszy grup, by sami rozesłali je w swoich miastach.

Grupa z Bochum została zaproszona na 20-lecie Selbsthilfe-Kontaktstelle w  Bochum, w 
którym brało udział niemieckojęzyczne AA i inne grupy samopomocowe. 
Polskojęzyczne AA na spotkaniu reprezentował Adam. Na spotkaniu zostało 
przekazane do biura kontaktowego 10 plakatów, 200 spisów adresowych i 100 
wizytówek.

Odbyła się też rozmowa z tłumaczem migowym niemieckiego AA na temat naszych 
mityngów dla głuchych i niedosłyszących .

Obecnie IP przygotowuje się do drugiego wyjścia na zewnątrz.Będą to czterodniowe targi 
grup samopomocowych.

Informacja Publiczna działa, jeśli my działamy, a wynikami tych działań są nowicjusze.

                

Raport finansowy:

23.10.2021r.   …....................................400€

12.03.2022r. …......................................200€

08.2022r. …...........................................340€

01.2023r. …...........................................250€

06.2023r. …...........................................300€

Zostało …..............................................124€

Fundusze na IP w kwocie 1490€ zostały wykorzystane na zakup Poradników dla Służb AA, ulotek, 
wyjazdów na warsztaty, przygotowanie Targów Messe, tłumacza przysięgłego, druk dużych 
plakatów, tusz do drukarki, paliwo.

Raport IP z Targów Messe w Essen 2022r.

1. W dniu 8 października 2022 odbyły się warsztaty informacji publicznej w Comblain-
la-Tour. W warsztatach brali udział : Adam z Oberhausen, Tomek z Bonn, Darek z 
Geldern oraz Maciej z Kolonii.
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2. Został wznowiony druk spisów adresowych 5000 sztuk, wizytówek 5000 sztuk i 500 
sztuk plakatów.

3. Spotkanie robocze IP w temacie Messe.
             Podczas spotkania podjęto decyzję o wydrukowaniu 4 plakatów o rozmiarach      

50x70 cm. Darek zamówił długopisy z nadrukiem numeru telefonu PIK-u.

➢ Zakupione zostały małe paczki ciastek, żelków, termosy, kawa, śmietanka, cukier, 
kubki, łyżeczki.

➢ Leszek kolporter Intergrupy wypożyczył literaturę na Messe. Przy współpracy 
Maćka literatura dotarła na Messe.

Targi Messe 10-11-12-13 październik 2022 r.

● Czwartek 10 października brak chętnych do uczestnictwa w Messe. 

● Piątek 11 października od 8.30 przygotowania boksu.

Otwarcie targów Messe w Essen od 10.00 do 20.00

Służbę w tym dniu pełnili : Adam-Oberhausen, Maciej-Kolonia, Darek-Geldern.

● Sobota 12 października od 8.30 przygotowanie boksu. Otwarcie od 10.00 do 18.00. 
Służbę w tym dniu pełnili : Magda-Bonn, Iwona-Kolonia, Darek-Geldern,

Adam-Oberhausen.

● Niedziela 13 października od 8.30 przygotowanie boksu. Otwarcie od 10.00do18.00. 
Służbę w tym dniu pełnili : Tomek-Bonn, Piotr-Bonn, Piotr-Geldern, Adam-
Oberhausen.

Podczas trwania Messe rozdano 300 spisów adresowych, 300 wizytówek, 20 plakatów i 
około 160 długopisów.

W czasie trwania Naszej służby na Messe zostało przeprowadzonych około 100 rozmów 
trwających więcej niż 5 minut.

Przedstawiciel wszystkich grup samopomocowych w Essen był zaskoczony istnieniem 
Polskojęzycznych grup AA.

Padła propozycja umieszczenia Grupy „Arka” z Essen w spisie adresowym grup 
samopomocowych. Z tą propozycją wyszła szefowa Wiesse, która zaproponowała 
samodzielny box w przyszłym roku na Messe. Jedynym warunkiem dostania tego boxu jest 
uczestniczenie we wszystkie dni trwania Messe.

Rozmowy toczyły się również z przedstawicielami grup takich jak : KREUZBUND Polski 
Blau Kroeuz Polskojęzyczna grupa wsparcia osób z problemem alkoholowym.

Rozmowa ze studentkami psychologii. Zostały im wręczone ulotki, spisy adresowe, 
długopisy.
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Została również przeprowadzona rozmowa z pracownikiem prokuratury w Essen, który ma 
do czynienia z dużą ilością Polaków. Pani prokurator była zainteresowana Naszą 
działalnością i współpracą. Zostały jej wręczone spisy adresowe, wizytówki, plakaty oraz 
długopisy.

Odbyła się rozmowa z terapełtką ze szpitala Fachklinik Kamillushaus. Podała maila do 
siebie i poprosiła o podanie maila do PIK-u. Zdeklarowała się wysłac zaproszenia na 
spotkania grupy w szpitalu.

Siostra Zakonna z Velbert po sobotniej rozmowie wzięła kilka wizytówek, spisów 
adresowych iplakatów. W niedzielę poprosiła o kolejną partię materiałów ponieważ te z 
soboty zostały już rozdane.

Przedstawiciel Kościoła Katolickiego z Garden Kirchen poprosił o większą ilość wizytówek, 
spisów adresowych i plakatów.

Wszystkie osoby biorące udział w Messe odbyły rozmowy z innymi grupami samopomocowymi , 
które były obecne w tych dniach.

 

                                          Koordynator Informacji Publicznej 

                                                                    Intergrupy Nadrenia

                                                                    Adam z Oberhausen
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